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Darłowo, dnia 15 lutego 2017 roku 
 
 
 
BR.0002.2.2017 
 
 

Protokół Nr XXXI/2017 
z XXXI Sesji VII kadencji Rady Gminy Darłowo 

z dnia 15 lutego 2017 roku 
pod przewodnictwem 

Pana Grzegorza Hejno – Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo 
 
Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Darłowo. 
Przewodniczący rozpoczął obrady sesji o godzinie 1200, a zakończył o godzinie 1403. 

 

Na ustawowy stan 15 Radnych w chwili rozpoczęcia w sesji uczestniczyło 10 Radnych, co 
stanowi kworum pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał. 

/Lista obecności Radnych na posiedzeniu XXXI sesji VII kadencji Rady Gminy Darłowo w dniu 15 lutego 2017 
roku stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Mirosław Gałuszkiewicz był nieobecny. 
Radny Henryk Noworolnik był nieobecny.  
Radny Edmund Surdel był nieobecny.  
 
Radny Michał Górski spóźnił się.  
Radny Antoni Szynkowski spóźnił się.  
 
W sesji udział wzięli również Sołtysi Sołectw Gminy Darłowo. 
 
/Lista obecności Sołtysów Sołectw Gminy Darłowo stanowi załącznik Nr 2 do niniejszego protokołu/ 
 
Ponadto w sesji udział wzięli: 
Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo;  
Pani Anna Szynkowska - Borkowska – Sekretarz Gminy Darłowo; 
Pan Maciej Jabłoński –  Radca Prawny; 
Pani Marzena Fedyniak – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Darłowie; 
Pan Rafał Kunysz –Kierownik Referatu Inwestycji, Infrastruktury Technicznej i Gospodarki 
Przestrzennej; 
Pan Jan Krawczuk – Wicestarosta Sławieński;  
Pani Sylwia Pieper – Inspektor Mienia Komunalnego; 
Mieszkańcy Gminy Darłowo. 
 
/Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do niniejszego protokołu/ 
 

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przystąpił do powołania 
sekretarza obrad dzisiejszej sesji. 
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Na Sekretarza obrad powołano Radnego Pana Waldemara Bonk. 
 
W głosowaniu wzięło udział 10 Radnych, głosując: 
9 głosów za, 
0 głosów przeciw, 
1 głos wstrzymujący. 

 
Na protokolantkę Pan Przewodniczący powołał Panią Iwonę Kowalską. 
 
 
 
 

Ad.1.3.  
Ustalenie  porządku obrad. 
Proponowany porządek obrad radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na dzisiejszą sesję.   
 
/Proponowany porządek obrad Radni otrzymali wraz z zawiadomieniami na XXXI Sesję Rady Gminy Darłowo. 
Porządek obrad wraz z zawiadomieniem stanowi załącznik Nr 4 do niniejszego protokołu/ 
 
Ponadto Pan Przewodniczący poinformował, że przed planowaną sesją na podstawie art. 20 
ust. 5 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym otrzymał od Wójta Gminy 
Darłowo dwa wnioski o wprowadzenie do porządku obrad kolejnych projektów uchwał: 
 
1) w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa. Druk Nr 12//2017XXXI 
2) w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa. Druk Nr 13//2017XXXI 
3) w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa. Druk Nr 14//2017XXXI 
4) w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa. Druk Nr 15//2017XXXI 
5) w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa. Druk Nr 16//2017XXXI 
6) w sprawie przystąpienia Gminy Darłowo do Stowarzyszenia Gmin Uzdrowiskowych 
Rzeczypospolitej Polskiej. Druk Nr 17//2017XXXI 
7) w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa. Druk Nr 18//2017XXXI 
 
/wnioski Wójta o wprowadzenie uchwał do porządku obrad stanowią załączniki nr 5 i nr 6 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Pan przewodniczący zapytał czy są jeszcze jakieś inne wnioski do porządku obrad dzisiejszej 
sesji? 
Innych wniosków do porządku obrad nie było.  
 
Wobec braku kolejnych wniosków Pan Przewodniczący przystąpił do głosowania nad 
wprowadzeniem do porządku obrad sesji kolejnych projektów uchwał.  
 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, że 
za wprowadzeniem projektu uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia 
prawa Druk Nr 12/2017XXXI było  
10 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
zatem projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
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Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, że 
za wprowadzeniem projektu uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia 
prawa Druk Nr 13/2017XXXI było  
10 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
zatem projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, że 
za wprowadzeniem projektu uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia 
prawa Druk Nr 14/2017XXXI było  
10 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
zatem projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, że 
za wprowadzeniem projektu uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia 
prawa Druk Nr 15/2017XXXI było  
10 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
zatem projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, że 
za wprowadzeniem projektu uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia 
prawa Druk Nr 16/2017XXXI było  
10 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
zatem projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, że 
za wprowadzeniem projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Darłowo do 
Stowarzyszenia Gmin Uzdrowiskowych Rzeczypospolitej Polskiej Druk Nr 17/2017XXXI 
było  
10 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
zatem projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził, że 
za wprowadzeniem projektu uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia 
prawa Druk Nr 18/2017XXXI było  
10 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących,  
zatem projekt uchwały został wprowadzony do porządku obrad sesji.    
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(Na sesję przybył radny Antoni Szynkowski) 
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo stwierdził kworum 11 
radnych, a więc prawomocność, do podejmowania uchwał.  
 
 
Porządek obrad po przyjętych zmianach przedstawia się następująco:  
 
1. Sprawy organizacyjne: 
1.1. Otwarcie obrad. 
1.2. Stwierdzenie kworum. 
1.3. Ustalenie porządku obrad.  
1.4. Przyjęcie protokołu z dnia 29 grudnia 2016 roku z XXIX sesji VII kadencji Rady Gminy Darłowo. 
1.5. Przyjęcie protokołu z dnia 24 stycznia 2017 roku z XXX sesji VII kadencji Rady Gminy Darłowo. 
2. Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz z podaniem aktualnej 

sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 
3. Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między sesjami. 
4. Interpelacje Radnych.                                                                                                                                                        
5. Odpowiedzi na interpelacje i wnioski zgłoszone na XXIX sesji Rady Gminy Darłowo oraz w okresie 

między sesjami.                              
6. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami.  
7. TRYBUNA OBYWATELSKA. 
8. Czas dla samorządu. 
9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu profilaktyki szczepień ochronnych 

przeciwko grypie dla mieszkańców Gminy Darłowo po 65 roku życia na lata 2017-2020.                                  
Druk Nr 1/2017XXXI 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie Spółki Gminny Zakład 
Gospodarki Komunalnej Sp. z o. o. z siedzibą w Krupach. Druk Nr 2/2017XXXI 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem Gminy Darłowo na lata 2017-2021. Druk Nr 3/2017XXXI 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dotyczy nieruchomości zabudowanych oznaczonych numerem geodezyjnym 162/3 w 
obrębie Jeżyce). Druk Nr 4/2017XXXI 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dotyczy działki nr 83 w obrębie Bobolin). Druk Nr 5/2017XXXI 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo (dotyczy działki nr 156/4 w obrębie Kowalewice). Druk Nr 6/2017XXXI 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo (dotyczy części nieruchomości oznaczonej numerem geodezyjnym 280 w obrębie Jeżyce). 
Druk Nr 7/2017XXXI 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości (dotyczy części 
działki nr 493/1w obrębie Wiekowice). Druk Nr 8/2017XXXI 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowenie służebności przesyłu 
(dotyczy działki nr 604/9 w obrębie Cisowo). Druk Nr 9/2017XXXI 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu 
(dotyczy działek nr 81/3, 81/13, 81/16, 81/21 w obrębie Dąbki). Druk Nr 10/2017XXXI 

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych                                    
i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. Druk Nr 11/2017XXXI 

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa.                                          
Druk Nr 12/2017XXXI 
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21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa.                                      
Druk Nr 13/2017XXXI 

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa.                                       
Druk Nr 14/2017XXXI 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa.                                          
Druk Nr 15/2017XXXI 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa.                               
Druk Nr 16/2017XXXI 

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Darłowo do Stowarzyszenia Gmin 
Uzdrowiskowych Rzeczypospolitej Polskiej. Druk Nr 17/2017XXXI 

26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa.                               
Druk Nr 18/2017XXXI 

27. Wolne wnioski. 
28. Zamknięcie obrad.  
 
Za przyjęciem proponowanego porządku obrad ze zmianami dzisiejszej sesji było:  
11 głosów za, 
0 głosów przeciw i 
0 głosów wstrzymujących 
 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że porządek sesji został 
przyjęty ze zmianami. 
 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
 
Ad. 1.4. 
Przyjęcie protokołu z dnia 29 grudnia 2016 roku z XXIX sesji VII kadencji Rady Gminy 
Darłowo. 
Protokół był wyłożony do wglądu w Biurze Rady. Nikt nie zgłosił uwag do tego protokołu. 
Pan Przewodniczący podpisał protokół bez uwag.  
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 1.5. 
Przyjęcie protokołu z dnia 24 stycznia 2017 roku z XXX sesji VII kadencji Rady Gminy 
Darłowo. 
Protokół był wyłożony do wglądu w Biurze Rady. Nikt nie zgłosił uwag do tego protokołu. 
Pan Przewodniczący podpisał protokół bez uwag.  
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 2.  
Informacja Wójta Gminy Darłowo o działalności w okresie między sesjami wraz                       
z podaniem aktualnej sytuacji finansowej Gminy Darłowo. 
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Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo na wstępie przywitał wszystkich 
obecnych.  
Pan Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności w okresie miedzy sesjami. Pan Wójt 
powiedział, że było bardzo dużo ważnych spotkań i jednym z takich ważnych spotkań było 
spotkanie z panią Małgorzatą Golińską Poseł na Sejm  w sprawie plaż oraz MDZP. 
Rozmawiali na temat zniszczeń jakie spowodowały sztormy na terenie naszej gminy oraz w 
sprawie planu przestrzennego zagospodarowania. Spotkali się także tu z rannym Piotrem 
Szewczykowskim                   z dyrektorem Urzędu Morskiego w Słupsku także w sprawie 
zniszczeń spowodowanych sztormami wiosennymi. Także 13 stycznia 2017 roku z panem 
Przewodniczącym Rady                           i pracownikami urzędu byli w RZGW w Szczecinie 
w sprawie terenów zalewowych polderu Kopań. Sprawa jest bardzo ważna dla gminy. Cały 
czas boimy się żeby te tereny zalewowe nie były określone na mapach i tu określone 
inwestycje powinny być zarówno przez gminę jak                    i przez inne instytucje 
wykonane, żeby tak się stało. Wczoraj także mieliśmy na ten temat spotkanie i tu było w 
sprawach melioracji i stowarzyszenie, które tu działa na terenie gminy, był też pan 
przewodniczący oraz Urząd Morski i poruszaliśmy tą sytuację, żeby zaradzić. Także po raz 
kolejny poruszaliśmy temat umocnienia brzegów morskich.  

Także w tym okresie było takie bardzo owocne spotkanie z panią Konserwator 
Wojewódzką Zabytków odnośnie chaty zabytkowej, która znajduje się w Krupach. Mało kto 
wie, że jest to chata najstarsza na pomorzu, w której prawdopodobnie przebywał nawet 
Napoleon. Te zniszczenia sztormowe nie tylko spowodowały, że tylko ucierpiał brzeg morski, 
ale i także infrastruktura. Dzisiaj nawet tu mogliśmy zobaczyć przedstawicieli Urzędu 
Morskiego ale i także przedstawicieli od ochrony zabytków, bo właśnie też pojechali oceniać               
i robić wstępny kosztorys, bo będzie tu udzielona pomoc przez te urzędy na zabezpieczenie 
tego zabytku. Pan wójt powiedział, że nie ukrywa, że też namawiamy właścicieli do 
skorzystania z dotacji, którą nasz urząd daje na zabytki, bo beneficjentem tej dotacji mogą 
być także osoby fizyczne. Kwota tych dotacji nie jest mała. Może jednostkowo wydaje się 
mało, ale można łączyć z dotacjami z Urzędu Marszałkowskiego i wojewódzkiego. W 
naszym budżecie jest zabezpieczone około 80 000,00 zł.  

Ponieważ jest to okres kiedy została także wdrożona nowa ustawa o systemie oświaty                
i dlatego też mamy dzisiaj jedną uchwałę na ten temat. W tej sprawie były tez spotkania                            
z jednostkami nauczycielskimi, nauczycielami, a także z Przewodniczącym Związków 
Nauczycielstwa Polskiego. Takie spotkanie zorganizowane było w Darłowie z nauczycielami        
i na to spotkanie wójt się też udał i zgodził się z panem przedstawicielem związków, bo 
według jego opinii rząd jakby ustanawiając nową ustawę dał predyspozycję samorządom do 
likwidowania szkół. Tak nie jest. Musimy się dostosować do tych stron oświatowych, 
aczkolwiek myśli, że to będzie poruszane w późniejszym czasie, gdy będzie ta uchwała.  

Odbyły się stypendia dla najlepszych uczniów naszych szkół. Te stypendia mamy na 
bardzo dobrym poziomie. Uczniowie się uczą i mają tez motywację. Te stypendia kosztują 
nas około 60 000,00 zł na półrocze.  
/sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu/ 
 
 
 
Pan Radosław Głażewski – Wójt Gminy Darłowo przedstawił również kondycję finansową 
Gminy Darłowo.  
Stan na rachunku podstawowym to 1 453 485,07 zł. Jesteśmy także przed otrzymaniem 
subwencji oświatowej.   
Wydatki do poniesienia w najbliższym czasie są na kwotę 207 874,67 zł na rachunki za usługi 
i zakupy.  
/aktualna sytuacja finansowa Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu/  
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Pan wójt dopowiedział jeszcze o spotkaniach, czyli nad czym jeszcze gmina pracuje. Cały 
grudzień i styczeń referat budżetu i radcy prawni byli zobowiązani do przedłożenia 
interpretacji podatkowych odnośnie podatku od wiatraków, które są niekorzystne dla firm. 
Interpretacje podatkowe można zobaczyć w Biuletynie Informacji Publicznej Gminy 
Darłowo, gdyż jest to informacja publiczna. Tych interpretacji podatkowych jest sporo, 
ponieważ każda firma składała osobno wnioski o te interpretacje podatkowe.  
 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 3.  
Informacja Wójta Gminy Darłowo o realizacji uchwał Rady Gminy Darłowo między 
sesjami. 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił realizację uchwał Rady Gminy                   
w okresie między sesjami. Nie wpłynęły żadne postepowania nadzorcze w sprawie uchybień     
w tych uchwałach.  
/sprawozdania z realizacji uchwał stanowią załączniki nr 9 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad.4. 
Interpelacje Radnych.  
Pan Grzegorz Hejno zapytał czy Radni chcą zgłosić interpelacje. 
Nikt nie zgłosił interpelacji.  
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 5.  
Odpowiedzi na interpelacje radnych i wnioski sołtysów zgłoszone na XXIX Sesji Rady 
Gminy Darłowo oraz w okresie między sesjami.  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że w okresie między sesjami 
radni  i sołtysi złożyli 5 interpelacji i sołtysi 9 wniosków. Na przedmiotowe 5 interpelacji 
zostały udzielone odpowiedzi, które następnie zostały przekazane do Biura Rady Gminy. Na                               
7 wniosków sołtysów zostały udzielone odpowiedzi a dwa są w trakcie rozpatrywania.  
/Odpowiedzi na interpelacje stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 6.  
Informacja Przewodniczącego Rady Gminy Darłowo o działalności w okresie między 
sesjami.  

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przedstawił sprawozdanie                       
z  działalności w okresie między sesjami.  
/sprawozdanie stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
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Ad. 7.  
TRYBUNA OBYWATELSKA. 
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś chciałby 
zabrać głos w tym punkcie?  
 
W tym punkcie głos zabrali: 
 
Pan Kazimierz Cybulski Sołtys Sołectwa Jeżyczki powiedział, że chciałby poruszyć taką 
sprawę odnośnie lokali mieszkaniowych, to jest § 4 punkt 2 załącznika do projektu uchwały 
DRUK Nr 3/2017XXXI. Mówca powiedział, że tam są lokale mieszkalne znajdujące się                            
w budynkach pozostających we współwłasności. Mówca powiedział, że po prostu przegapił te 
sprawę, ponieważ mógł ją wcześniej załatwić. Jest to sprawa dość dużej wagi, bo ostatnio od 
2008 roku jak były rożnego rodzaju zawirowania, był to budynek wtedy jeszcze gminy. 
Różnie to było wtedy. Mówca powiedział, że zgłaszał to. W związku z tym, ktoś mu 
podpowiedział, że należy to ubezpieczyć. Mówca powiedział, że ubezpieczenie dało mu tyle, 
że wpłacił te pieniążki i ubezpieczyciel przyszedł i doszedł do wniosku, że właścicielem 
całego budynku jest Urząd Gminy. Budynek był na ten czas nieubezpieczony. A więc jego 
ubezpieczenie wtedy przestało skutkować. Nie mógł się z tym zgodzić i odwoływał się w tej 
sprawie i nawet dzwonił do Urzędu w tej sprawie. Ubezpieczyciel mu podpowiedział, żeby po 
prostu na ten czas, że lokal w jakiejś części jest nieużytkowany w tej współwłasności gminy. 
A więc wtedy uwzględniono by mu to ubezpieczenie i po prostu pieniążki należne w kwocie 
około pięciu tysięcy złotych dostałby na remont tego budynku, który nie jest jego, tylko w 
jakiejś części ma wykupione mieszkanie, ale współuczestniczy w innych częściach tego 
budynku. W związku                   z tym został jakby wyrzucony z obiegu i zamiast pięciu 
tysięcy złotych dostał czterysta dziesięć złotych. A to ubezpieczenie trwało około dziesięciu 
lat w kwocie około dwustu złotych i przez to nie dostał swoich pieniędzy. Dlatego pan 
Kazimierz Cybulski chce to zgłosić, że w projekcie uchwały tj. w Druku Nr 3/2017XXXI w § 4 
nie ma takich spraw ujętych dotyczących lokali nie ma takich spraw ujętych i chciał żeby rada 
gminy odłożyła ten temat i uporządkowała to w jakiś sposób, bo to był jego problem, ale takie 
problemy będą z innymi mieszkańcami tego budynku.   
 
(Pan radny Michał Górski przyszedł na sesję) 
 
Pan Kazimierz Cybulski Sołtys Sołectwa Jeżyczki powiedział, że jest to bardzo poważna 
sprawa, której nikt nie dopatrzył. Mówca powiedział, że oni jako współwłaściciele mogą 
dokładać się do tej stawki, którą wy ustalacie i gmina i jesteśmy w porządku, bo wtedy 
właściciel tego lokalu jako urząd jest jako całości i wtedy są pieniądze na remonty. A ten 
budynek jest bardzo narażony na rożnego rodzaju takie zawirowania, które do tej pory cały 
czas usuwał sam we własnym zakresie i jeszcze z żyjącym wówczas sąsiadem. Mówca 
powiedział, że tu świadkiem był pan Antoni Szynkowski. W tym czasie była remontowana 
świetlica wiejska w Jeżyczkach. Świadkiem był tez pan Wiesław Moskwa, bo trzeba było 
zdjąć dachówki                           z dachu, bo zagrażały, gdyż rynny były zawalone tymi 
dachówkami. Mówca powiedział, że niestety usunęli to we własnym zakresie bo niestety z 
panem Kupraczem nie mogli tego załatwić.    
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że gmina i Urząd 
Gminy stara się robić porządek w całym mieniu komunalnym. Natomiast mam tutaj pytanie 
do pana wójta czy faktycznie jest to możliwe, żeby mienie komunalne było nieubezpieczone?  
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Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo odpowiedział, że zrobiliśmy audyt 
ubezpieczeniowy i po tym audycie jest rzeczywiście parę zaległości i jest przygotowany 
przetarg na ogólne ubezpieczenie mienia gminnego i te lokale w części na pewno były 
ubezpieczone, i nie można powiedzieć, że nie. Każdy problem jest indywidualny. Pan wójt 
powiedział, że tej sprawie się przypatrzy bo ciężko mu uwierzyć, że część tu była 
nieubezpieczona. Przy tym pan wójt powiedział, że tu są sprawy indywidualne i nie odnoszą 
się do programu mieszkań komunalnych, bo tam są ogólne sprawy określone zasobu 
komunalnego i nie dotyczy to takich szczegółów jak ubezpieczenia części komunalnej i części 
niekomunalnej.  
 
Pan Kazimierz Cybulski Sołtys Sołectwa Jeżyczki powiedział, że zaznacza tylko, że to było 
za poprzedniego wójta.  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że dziękuje za uwagi i prosi                      
o złożenie krótkiego stosownego pisma w tej sprawie. Pan wójt powiedział, że było to 
omawiane na komisji dlatego prosi aby z takimi sprawami bardzo dokładnymi, nad którymi 
trzeba bardziej popracować – jednak uczestniczyć w pracach komisji, no bo nie ukrywa, że 
będzie starał się zwiększyć czynsz komunalny ponieważ jest on niewystarczający na pokrycie 
w bardzo małym stopniu nawet remontów, albo niestety ludzie, którzy mieszkają                                       
w mieszkaniach komunalnych mają bardzo dużo życzenia. Płacą bardzo niskie stawki 
aczkolwiek wymagają żeby gmina mim wszystko kupiła. Nawet dochodzi do takich 
absurdów, żeby gmina im klamki do drzwi kupiła.  
 
Pan Kazimierz Cybulski powiedział, że jako właściciel lokalu naprawdę nie może tam 
mieszkać przez sąsiada, który urządza tam dyskoteki nawet o godzinie drugiej nad ranem.  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo prosił pana Kazimierza Cybulskiego aby 
oprócz zgłoszeń na tego najemcę tu, zgłosił także to na policję, gdyż to jest teraz taki 
niezbędny wymóg.   
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo przypomniał, że trwa trybuna 
obywatelska i zapytał czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? 
 
Pani Grażyna Marcinkowska zapytała, czy radni Gminy Darłowo są poinformowani o 
stanie prawnym wiatraków, które stoją w naszej gminie, czy radni są w ogóle zainteresowani, 
czy interesują się ta sprawą? Czy przeglądali dokumenty? Czy te dokumenty są im 
udostępniane kiedy o to proszą? Czy w ogóle o to proszą? Mówczyni powiedziała, że jeżeli 
tak się nie dzieje, to zwraca się do radnych z gorącą prośba jednak o zapoznanie się z tymi 
dokumentami, bo to już jest najwyższa pora. Myśli, że to już czas się z tym materiałem 
zapoznać. Mówczyni powiedziała, że jednym z najciekawszych materiałów jest powstanie 
GPZ w Jeżyczkach. Mówczyni powiedziała, że stan prawny GPZ w Jeżyczkach jest bardzo 
interesujący. Mówczyni powiedziała, że już więcej nie będzie zajmować już czasu i już 
dziękuje.  
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że wszystkie 
dokumenty jakie są przekazywane dotyczące wiatraków, które przechodzą przez Radę Gminy 
są regularnie przekazywane na półki radnym do ich informacji, więc nie widzi, żeby ktoś tu 
był niepoinformowany. Może ktoś chce się tutaj wypowiedzieć, bo nie może się za innych 
wypowiadać.   
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Pani Grażyna Marcinkowska powiedziała, że zadała pytanie czy radni w ogóle się interesuj 
a tym tematem. Rzeczywiście trudno jest sprawdzać, czy ktoś bierze te dokumenty z półek, 
które są tam kładzione.  
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że wszystkie 
dokumenty są zabierane, bo tak profilaktyczne za każdym razem stosując metody 
transparentne, że wszystko to co przychodzi do niego lub przez niego jest dawane do 
informacji wszystkich radnych. A co robią radni z ta wiedzą, tego nie wie.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska powiedziała do pana przewodniczącego, że tych dokumentów 
jest tak dużo, że jej nie chodzi o dokumenty bieżące, ale chodzi o dokumenty związane                             
z wiatrakami, to znaczy: decyzje środowiskowe, wszystkie postepowania.  
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że wszystkie 
postepowania były przekazywane, ale nie decyzje środowiskowe. Decyzji środowiskowych 
nie było, więc nic takiego nie przekazywał.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska powiedziała, że decyzje środowiskowe występowały od 2002 
roku i 2009 roku. Chodzi w ogóle o zainteresowanie sprawą.  
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że wszystkie 
dostępne informacje są również zamieszczone w Biuletynie Informacji Publicznej i każdy 
może sięgnąć do tego. Pan przewodniczący powiedział, że nie może nakazać, żeby ktoś się 
czymś interesował. Ja koordynuje prace rady. Natomiast każdy ma swój głos i każdy sam 
decyduje                o sobie i czym się będzie interesował i w jakim zakresie.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska zapytała, czy jest zainteresowanie, czy dokumenty są 
przeglądane, czy są archiwizowane przez radnych, ponieważ sprawa jest bardzo ważna.  
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że dokumenty są 
transparentne.  
 
Pani Grażyna Marcinkowska powiedziała, że do tej pory się nie dowiedziała, czy radni 
przeglądali te dokumenty i czy są zainteresowani w ogóle przejrzeniem tych dokumentów. To 
jest okres dziesięcioletni.  
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że lepiej jak 
radni sami się wypowiedzą.  
 
Pan Radny Wiesław Moskwa powiedział, że to jest indywidualna sprawa każdego rannego, 
czy go interesują wiatraki, które stoją na terenie gminy, czy tam nie stoją. Pan radny 
powiedział, że od tego jest radca prawny, który jeżeli musi coś uwzględnić przez rade gminy, 
to on jest kompetentny do tych spraw, żeby nas później poinformować, czy my mamy w ten 
czy inny sposób na tę sprawę patrzeć. Indywidualna sprawa każdego wiatraka, to każdy radny 
zna swoje sprawy. Mówca powiedział, że nie będzie wnikał dwadzieścia lat do tyłu i 
sprawdzał skąd się wziął wiatrak w danej miejscowości, bo z tego co zauważył to na terenie 
gminy wiatrakami się interesuje pani Grażyna Marcinkowska. Pan radny powiedział, że 
jeszcze nie spotkał się z inną osobą na terenie gminy, która kiedykolwiek radnego pytała się o 
wiatraki, które stoja na terenie gminy Darłowo.  
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Pani Grażyna Marcinkowska powiedziała do pana radnego Moskwy, że zadała wyraźne 
pytanie i nie zadawała go by w ten sposób czy radny ma prawo czy nie ma prawa. Mówczyni 
nie pyta się kto ma jakie prawa. Mówczyni pyta się czy jest zainteresowanie radnych by 
zapoznać się z dokumentami które powstały i które tu są w urzędzie gminy.  
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że decyzje środowiskowe, 
które zresztą też się toczą, jak pani Stowarzyszenie pewnie ma na oku, bo każdą chyba 
decyzje też dla zakładów przetwórstwa rybnego -  między innymi toczy się w sprawie 
Excelsioru i ma nadzieje, że stowarzyszenie też tak czynnie będzie brało udział jak przy 
wiatrakach - obecnie jest wydawane. Było wydawanych dużo tych decyzji. Każda decyzja jest 
to postępowanie administracyjne. Na każdym etapie postępowania można wnieść uwagi i 
swoje wnioski. Od każdej decyzji jest także formuła odwołania. Nawet może dojść do wyroku 
sądowego. Jeżeli każdy z radnych – no nikt nie jest specjalistą w tym zakresie, żeby dokładnie 
ani postępowanie administracyjne, ani postepowanie o ochronie przyrody weryfikować. Jeżeli 
ktoś by miał jakieś wątpliwości, zresztą o tym stowarzyszenie dokładnie mówi, może 
powiadomić tutaj prokuraturę. Odnośnie decyzji pozwoleń na budowę w których zakresie jest 
Starostwo Powiatowe – Inspektora Nadzoru Budowlanego.  
 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś jeszcze 
chciałby zabrać głos w tym punkcie?  
 
 Pan Tomasz Urbański, członek Rady Sołeckiej Sołectwa Wicie powiedział, że w pewnym 
sensie zastępuje panią sołtys sołectwa Wicie, która z powodu bardzo poważnych spraw 
rodzinnych nie mogła tutaj dzisiaj przyjechać. Pan Tomasz Urbański powiedział, że bolączek 
jest bardzo dużo, natomiast jedna jest podstawowa, bo od tego zależy byt finansowy tej 
miejscowości Wicie, a więc podstawowa i priorytetowa sprawa to jest plan. Mówca 
powiedział, że temat jest wałkowany od 2014 roku, kiedy to się pierwsze nieszczęście 
przydarzyło. Dwa tygodnie temu skierowali pismo dość rozpaczliwe. Od drugiego lutego 
minęły dwa tygodnie. Mówca powiedział, że w prawdzie to nie jest jakiś czas ogromny, żeby 
rękami zaraz bić o stół i wołać o odpowiedź, natomiast to jest sprawa na „zapalenie płuc”. 
Mówca powiedział, że to nie jest takie, że to można za 30 dni odpowiedzieć, albo kiedyś tam. 
Z osób, które z pięciu adresatów tego pisma, trzy osoby są obecna na tej sali. Mówca 
powiedział, że nie dostaną tej odpowiedzi, ponieważ to jest sesja. Pan Tomasz Urbański 
przypomniał o tym, że pan wójt dzisiaj wspomniał o tym, że panowie odbyli spotkanie 
urzędnikami Urzędu Morskiego. Dlatego zadaje pytanie. Czy coś z tego wynika? Bo 
pamiętają z ubiegłego roku, że obecny Dyrektor Urzędu Morskiego w Słupsku pan 
Włodzimierz Kotuniak zobowiązał się i to jest zapisane gdzieś tam i ma być zatrzymane, te 
trzydzieści tysięcy sześciennych metrów piachu na regulację plaży. Domyślamy się, że to się 
wydarzy, bo jest zbyt poważny człowiek, skoro się do tego przychylił. Nie jak poprzednicy. 
Mówca powiedział o dyrektorze, że skoro przyjechał w niskie progi Wicia, to o czymś to 
świadczy. Później jeszcze obstawiał to fachowcami. Także na to bardzo mieszkańcy liczą. 
Natomiast szanowni państwo, panie wójcie, panie przewodniczący, panie radny – bo tu są te 
trzy osoby – trudno malować brudną powierzchnię. Trudno to narzucić. Zresztą sobie tego nie 
wyobraża, żeby narzucić te 30 000 m 3 piachu na to co w tej chwili widać na tej plaży. Mówca 
powiedział: "My bardzo chętnie pomożemy. Bardzo chętnie. Nie naszą sprawą jest ustalanie 
kompetencji." Mówca powiedział, że domyśla się jaka będzie odpowiedź, że te patyki i te 
gałęzie to powinien sprzątać Urząd Morski. W związku z tym mówca ma pytanie do pana 
wójta. Czy z tego spotkania, które się odbyło, coś dla Wicia wynika? Po tym pytaniu mówca 
powiedział, że wie, że Wicie to nie jest perełka największa, najśliczniejsza, a przede 
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wszystkim niestety nie ulubiona. Natomiast jest to miejsce takie, którym Gmina powinna się 
pochwalić, bo mamy tego tyle, co kot napłakał. Są Dąbki i oczywiście, że jest Bobolin, mamy 
Wicie. Mówca powiedział, że mieszkańcy Wicia traktują tę miejscowość jako perełkę, ale ona 
może być perełką. To Wicie może być perełką, tylko trzeba o nie zadbać. Mówca powiedział, 
że oni chętnie pomogą, choć jest ich tam garstka. Ale pójdą posprzątać, bo trzeba im to jakoś 
zabrać. Bo temat tych patyków wałkują już trzeci rok z rzędu. Mówca powiedział, że szkoda, 
że nie ma pana Prezesa na dzisiejszej sesji, bo on kiedyś powiedział, że nie można tego 
ruszyć, bo to nie jest nasza własność. Mówca przypomniał, że wówczas jakaś inwestycja była. 
Mówca powiedział, że to jest jasne, ale oni nie chcą powyrywać tych, które są w jakiś sposób 
wrośnięte tam, ale te, które się walają. Każda następna fala te patyki i gałęzie w tę i z 
powrotem przemieszcza. Pan Tomasz Urbański powiedział, że pani Małgorzata mu zdjęcia 
podrzuciła, ale te zdjęcia oglądaliście już wszyscy państwo w ubiegłym roku. Te opony jak 
leżały, tak leżą, tylko je może trochę przesunęło. Mówca powiedział, że nie można raz w roku 
sprzątać przed Wielką Nocą, bo się człowiek nie ogarnie z tym wszystkim. W tej chwili to już 
jest stajnia na plaży centralnej. Mówca powiedział, że tłumaczą i proszą na każdym zebraniu 
wiejskim, że przyjezdni zrozumieją, że jest narzut kamienia. Ten kamień można 
ucywilizować. Rok temu na zebraniu wiejskim było zaproponowane coś takiego, żeby go 
spakować i pięknie poukładać. Przynajmniej można postarać się. Ale zanim to się zrobi, to 
trzeba zabrać śmieci, bo tego nikt z przyjezdnych nie zrozumie. Mówca przyrównując panią 
sołtys, do siłaczy z mitologii greckiej, powiedział, że to co ta kobieta dźwiga, tego chyba nikt 
nie jest w stanie udźwignąć. Następnie powiedział, że jeżeli dzwoni jakiś Franek i zamawia 
pokój na drugim końcu Wicia                 i pyta jaka plaża, to inwestor podaje numer do pani 
Sołtys, albo do któregoś z radnych z rady sołeckiej, żeby facet miał pewność, bo on mieszka 
w Katowicach. My proszę  państwa takie telefony odbieramy. I co ja mam wtedy zrobić? 
Podać numer telefonu do pana Przewodniczącego? Przecież to bez sensu. Mówca powiedział, 
że apeluje tutaj, ale być może pan wójt ma już teraz taką wiedzę, że niepotrzebnie tutaj o tym 
mówi. Bo być może państwo dogadaliście się z Urzędem Morskim i to wszystko będzie 
zrobione. Jeżeli nie, to apelujemy do was. Ruszmy się i wreszcie zróbmy z tym porządek. My 
chętnie pomożemy, zgrabimy to, zbierzemy to. To trzeba gdzieś wywieźć,  zutylizować, spalić 
gdzieś. My znajdziemy miejsce by te śmieciory gdzieś wywieźć. Do tego potrzebny jest pan 
Prezes ze swoją firmą, czyli GZUP. Dziury, ulice, to są wszystko sprawy istotne,  ale nie aż 
tak, jak plaża. Ważne, żebyśmy mieli ulice zrobione i to także jest ważne, bo oni spacerują. 
Ale oni przyjeżdżają przede wszystkim na plażę. Mówca zapytał, czy ma pokazać zdjęcia z 
ubiegłego roku, osobę, która przyszła na plażę i wejść nie może dalej, bo z dzieckiem na 
wózku nie pójdzie? Mówca powiedział, że jest 2017 rok i trzeci sezon biegnie, gdy 
wałkujemy ten temat. Spróbujmy coś zrobić.  

Mówca powiedział, że jest jeszcze jedna sprawa, też ważna,  bo fundusz sołecki został 
uchwałą zebrania wiejskiego przeznaczony na rozbudowę placu zabaw. Ten nasz plac zabaw 
nie dość, że ma trzy elementy, z tego dwie huśtawki, które ktoś w sierpniu ukradł i do dzisiaj 
już tych huśtawek nie ma. Są śliczne place zabaw jakie widzimy przejeżdżając po drodze i te 
tereny są bezpieczne, bo zamknięte na kłódkę. W Wiciu jest otwarty. Mówca powiedział, że 
przy takiej pogodzie jak teraz ludzie przyjeżdżają z Zakrzewa i z Darłowa z dziećmi, bo mają 
swoje obiekty. Ten plac jest potrzebny. No może nie aż tak, że on będzie trzeszczał  w szwach, 
że wszyscy  zaraz będą się na nim huśtać i bawić, ale niech to jakoś wygląda. Mówca zapytał, 
czy tych dwóch huśtawek od sierpnia nie można jakoś wykombinować i zabezpieczyć tego 
sensownie, żeby był nie do ukradzenia?  Poza tym po to te pieniądze wyasygnowaliśmy, żeby 
go rozbudować. Ten plac zabaw teraz też jest potrzebny, a nie tylko w sierpniu. Pan Urbański 
prosił, aby teraz pan wójt odpowiedział, co z tego spotkania z dyrektorem Urzędu Morskiego 
wynikło. 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że pan Urbański chyba się tu 
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myli, że ktoś tu twierdzi, że Wicie nie jest ulubioną miejscowością Gminy Darłowo. Mi się 
wydaje, że chyba równo traktujemy te nasze miejscowości. Myślę, że tu radny Dąbek 
jednakowo zabiega jak i radny Wicia Piotr Szewczykowski o te miejscowości, żeby się w 
Wiciu czy Dąbkach działo. Rzeczywiście przyroda spłatała takiego figla i to nie jest wina 
wójta ani radnego, że tę plażę zabrało. I tu pan się myli, że tylko sołectwo działa w tym 
zakresie, bo gmina także bardzo dużo w tym zakresie zrobiła, bo to jeszcze z panem Bobinem 
rozpoczęliśmy      rozmowy gdzie była pierwsza regulacja. Pech chciał, że po tygodniu sztorm 
zabrał nawieziony piach i to też nie jest wina wójta. Rok temu - może nie powinienem tego 
mówić, ale - to Gmina Darłowo dała na samochody, które woziły ten piach. 

Pan Tomasz Urbański powiedział, że pamiętają i doceniają to. 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że to też specjalnie nikt 
nikomu nie zrobił na złość, pomimo innych rzeczy, które robiliśmy w Wiciu. No pech chciał, 
że po tygodniu plaży znowu nie było. 

Pan Tomasz Urbański powiedział, że  to prawda. 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że to chyba też nie jego wina. 

Pan Tomasz Urbański powiedział, że oczywiście, że nie. 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział do pana Tomasza Urbańskiego, 
że kiedy czytamy w piśmie, że organy są niekompetentne i nienależyte to naprawdę w jakiś 
sposób - i tak sobie nie bierzemy tego do siebie bo - jednak robimy to, co uważamy słusznego 
w tej sprawie. Dlatego z panem radnym Piotrem Szewczykowskim interweniowaliśmy                               
w Urzędzie Morskim - o czym pan dobrze wie, bo to też było wcześniej - bo chcieliśmy 
potwierdzenia, że oby ta regulacja, która była zapowiedziana oraz inne zabezpieczenia brzegu 
morskiego na terenie Wicia były zrobione. Pan Dyrektor potwierdził, że ta regulacja będzie, 
ale niestety będzie późno. Nawet pytał się o nasze zdanie i też stwierdziliśmy, że najlepszym 
byłby miesiąc czerwiec przed samym sezonem, żeby ten piach się ostał. Dodatkowo 
prosiliśmy pana dyrektora, żeby pomyślał o innym zabezpieczeniu brzegu morskiego na 
terenie miejscowości Wicie, bo takie zabezpieczenie jest potrzebne. My widzimy, że tam te 
morze jednak rozładowuje swoją energię i te wzmocnienie brzegu morskiego jest tam 
niezbędne od strony morza. Pan dyrektor zapewnił nas - dlatego miałem też spotkanie z panią 
poseł Golińską w tej sprawie, która była u Minister Gróbarczyka także w tej sprawie, lecz nie 
o to, żeby napompować piachu do Wicia, ale o to, żeby zabezpieczyć tę miejscowość od 
strony morza i żeby więcej to nie powstawało. Pan Wójt powiedział, że nie ukrywa, że 
największe szkody także tu miała Gmina, bo te przejścia odbudujemy i myśli, że do sezonu 
będziemy się cieszyć tymi dwoma przejściami. Pan Wójt powiedział, że my także tym 
tematem jesteśmy żywo zainteresowani                        i w tym temacie także mocno działamy. 
Pan Wójt powiedział, że nie rozumie takiego stwierdzenia, że Wicie jest jakąś mniej ulubioną 
miejscowością. Z czystością na plaży jest to tak, że te kompetencje - i to było przy panu 
dyrektorze Urzędu Morskiego potwierdzone - są rozłożone. Trwa postępowanie 
prokuratorskie w sprawie tego umocnienia brzegu morskiego                     i my nie będziemy 
grabić tych patyków i ich wyciągać, bo zgodnie z zarządzeniem dyrektora urzędu morskiego 
tego nie wolno czynić. Więc mamy uzgodnienia, że urząd morski posprząta plażę, a my 
będziemy sprzątać śmieci komunalne. Jeżeli jest taka prośba - i o tym już rozmawiałem z 
panem prezesem - odnośnie takiego czynu społecznego te worki zostaną państwu przekazane 
i tu także GZUP w czynie społecznym, ale ze śmieci niestety komunalnych będzie mógł być 
uczyniony. Aczkolwiek z drugiej strony ten sam zakład sprząta. Pan Wójt powiedział, że nie 
wie, czy pan radny z drugiej strony słyszał, czy są jakieś problemy                                  z 
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czystością plaż. Teraz też byłem i widzę, że cały czas worki są na plaży i takiego problemu 
nie słyszy.    

Radny pan Michał Górski odpowiedział, że jeżeli chodzi o śmieci komunalne, to faktycznie 
jest poprawa. Natomiast tutaj mieszkaniec z Wicia no może nie ubrał tego w słowa tak jakby 
tutaj urząd chciał, natomiast chodziło o to, żeby to było zrobione. 

Pan Tomasz Urbański powiedział, że chce, żeby to było zrobione. Mówca powiedział, że 
usłyszeć, a odebrać pozytywnie to są dwa różne pojęcia. Mówca powiedział, że pamiętają                         
i doceniają. Pamiętają jeden piach i drugi piach. Sztormy nie jest winą ani pana wójta ani 
pana przewodniczącego. 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo zapytał dlaczego Sołectwo Wicie uważa, 
że my nie dbamy o miejscowość Wicie? 

Pan Tomasz Urbański powiedział, że pani Sołtys Sołectwa Wicie pojechała na wycieczkę, 
gdzie zaczęła od Ustki a skończyła to na Sarbinowie i na Gąskach włącznie i prosi sobie 
wyobrazić, że wszyscy wszystko posprzątali. Mówca powiedział, że pan Burmistrz 
Klimowicz pochwalił się nawet w internecie i pokazał, jak się zbiera śmieci, jak się zbiera 
patyki. Czy pan wójt uważa, że my sobie to wymyślamy? Mówca powiedział, że zaprasza 
dzisiaj, żeby pójść na spacer po plaży w Wiciu. My nie wołamy o piach, bo my ten piach 
mamy obiecany i mamy nadzieję, że to zostanie dotrzymane. Doceniamy pana wójta gest z 
2015 i 2016 roku, że został piach rzucony, natomiast nikt sobie chyba nie wyobraża, że ten 
piach zostanie rzucony na te śmieci, które w tej chwili tam leżą. 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział do pana Tomasza Urbańskiego, 
że już powiedział, że są poczynania z Urzędem Morskim i rozmowy o tym, że Urząd Morski 
te patyki z plaży posprząta. 

Pan Tomasz Urbański zapytał pana wójta o jakieś konkrety. 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział do pana Tomasza Urbańskiego, 
żeby o to pytać dyrektora Urzędu Morskiego. 

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że w woli 
uzupełnienia tego wczorajszego spotkania z pracownikami Urzędu Morskiego był tu 
inspektor ochrony środowiska, który jest też od nadzoru tego typu inwestycji pod kątem 
ochrony środowiska i pytaliśmy się go o te patyki i powiedziała ta pani nam, że to są 
elementy organiczne, których gmina nie może ruszyć, ale zapewniła, że oni to zrobią. 
Powiedziała to inspektor ochrony środowiska z Urzędu Morskiego. 

Radny pan Piotr Szewczykowski powiedział, że taką samą odpowiedź dostaliśmy od 
dyrektora Urzędu Morskiego, że wszystkie patyki mają zostać, jedynie możemy się zwrócić 
do pana Bojanowskiego, żeby on zdecydował co z tym.    

Pan Tomasz Urbański powiedział, że jeśli chodzi o wschodnią część plaży, czyli tę od strony 
Postomina, to nie ma wiedzy, czy to zrobił Urząd Morski czy wójt Bojkowski, bo to jest inna 
gmina. Jednak ta część plaży jest posprzątana. 

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że  może tam 
zwyczajnie nie było tej faszyny i tego narzutu. 

Pan Tomasz Urbański powiedział, że nie było, bo tam nie umacniano i dlatego śmieci nie 
ma. To zostało wygrabione i uprzątnięte. A więc można. 
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Radny pan Piotr Szewczykowski powiedział, że ma prośbę do pana Tomasza, że zabierze go 
na odcinku Łazy - Mielno i zobaczy tam jak wygląda plaża tam, bo tam chyba pani sołtys nie 
była. 

Pan Tomasz Urbański powiedział, że była w Łazach i była w Mielnie. 

Pan radny Piotr Szewczykowski powiedział, że jeździ tamtędy codziennie. 

Pan Tomasz Urbański powiedział, że trudno sobie wyobrazić, żeby tyle kilometrów przeszła 
wzdłuż morza. Pustkowie. Zapytała kto sprząta, bo nie wie, ale ktoś to sprząta. Mówca 
powiedział, żeby wrócić do drugiego tematu. Na razie zgłosił się do pana wójta, że mają 
kilkanaście rąk do pracy do pomocy i ile się zbierze, tyle będą próbowali sami coś robić, tak 
jak to robią co roku, bo to jest temat nie tylko po ostatnim sztormie, tylko to się dzieje w tej 
kadencji i jeszcze półtorej roku zostało jak cały czas wałkujemy ten sam temat i nie można 
tego ugryźć. A co z naszym placem zabaw? Szukacie tych huśtawek, tak? 

Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział do pana Tomasza Urbańskiego, 
że nie. Pan Wójt powiedział, że plac zabaw zostanie uzupełniony a fundusz sołecki jest 
uruchomiony i pani sołtys może śmiało tutaj uzgadniać. 

Pan Tomasz Urbański zapytał czy jakiś termin mają wymyślony? 

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że do końca roku. 

Pan Rafał Kunysz Kierownik Referatu Inwestycji, Infrastruktury Technicznej                                    
i Gospodarki Przestrzennej powiedział do pana Tomasza Urbańskiego, że już rozmawiał                      
z firmą, która wykonywała ten plac zabaw. To firma z Koszalina była już podczas tej 
inwestycji gdy budowano tam ulicę, i już byli na miejscu i wszystko jest już uzgodnione. 
Także mają przedstawić tu nam plan zagospodarowania tego placu i najprawdopodobniej 
dojdzie do przestawienia niektórych elementów i będzie to w najbliższym czasie 
zrealizowane. 

Pan Tomasz Urbański powiedział, że przestawienie to jedno a to jest uzupełnienie, tak? 

Pan Rafał Kunysz Kierownik Referatu Inwestycji, Infrastruktury Technicznej                                   
i Gospodarki Przestrzennej powiedział do pana Tomasza Urbańskiego, że oczywiście, ale 
przecież to jest oczywiste. 

Pan Tomasz Urbański zaśmiał się i powiedział: "No dobrze." Mówca następnie podziękował 
za udzielenie informacji. 

 
Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zapytał czy ktoś jeszcze 
chciałby zabrać głos w tym punkcie?  
 
Nikt się nie zgłosił.  
 
Na tym punkt zakończono. 

 
 
 

 
Ad. 8.  
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Czas dla samorządu. 
 
Nikt nie zabrał głosu w tym punkcie.        
 
Na tym punkt zakończono. 
Ad.9.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu profilaktyki szczepień 
ochronnych przeciwko grypie dla mieszkańców Gminy Darłowo po 65 roku życia na lata 
2017-2020. Druk Nr 1/2017XXXI 
/projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu profilaktyki szczepień ochronnych przeciwko grypie dla 
mieszkańców Gminy Darłowo po 65 roku życia na lata 2017-2020 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                             
z uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że wczoraj podyskutowaliśmy nad tym projektem 
uchwały i program profilaktyki szczepień ochronnych przeciwko grypie na lata 2017 - 2020 
jest dla wszystkich mieszkańców Gminy Darłowo po 65 roku życia. Według statystyki jest 
tych osób 1150 i chcielibyśmy uruchomić ten program oprócz brodawczaka, którym mamy 
dla młodych dziewczyn przeciwko wirusowi HPV, także szczepienia przeciwko grypie dla 
mieszkańców naszej Gminy po 65 roku życia. Grypa powoduje bardzo wiele powikłań,                            
i chcemy żeby tych powikłań - te osoby starsze ze względu nawet na to, że są te miejscowości 
z dala od lekarza -  było jak najmniej. Dlatego proponujemy te szczepienia przeciwko grypie. 
Koszt to około 23 000,00 zł. Wykonawca wyłoniony w formie konkursu. Szczepionki tańsze. 
Pan Wójt powiedział, że wiemy, że szczepienia budzą wiele kontrowersji, aczkolwiek jest to 
dobrowolne i myśli, że to jest takie pozytywne dla naszych mieszkańców. 

 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie przyjęcia Programu profilaktyki szczepień ochronnych przeciwko grypie dla 
mieszkańców Gminy Darłowo po 65 roku życia na lata 2017-2020 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Radny Sławomir Dobrzański Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia  
przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Prawa w sprawie przyjęcia Programu profilaktyki szczepień ochronnych przeciwko grypie dla 
mieszkańców Gminy Darłowo po 65 roku życia na lata 2017-2020 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego 
protokołu/ 
 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 
 
Pan Radny Henryk Ignatowicz powiedział, że w uzupełnieniu, bo pan wójt był łaskaw tu 
wspomnieć, że dyskusja była bardzo burzliwą. Pan Radny powiedział, że był przyczynkiem 
tej dyskusji, a wręcz jego opinia o szkodliwości szczepionek jako takich. Pan radny 
powiedział, że nie jest z zasady przeciwnikiem tych szczepionek. Wyraził tylko opinię, że 
najprawdopodobniej koncerny farmaceutyczne są zainteresowane tym, żebyśmy byli chorzy                   
a nie zdrowi i robią wszystko ku temu, żeby tak się stało. Pan radny powiedział, że chciałby, 
żeby przy okazji i wizyt i rozmów z osobami, którymi - bo rozumie, że mamy intencję w 
dobrej wierze, ale żeby ludzie też mieli tego świadomość, że te szczepionki zatruwają 
organizm i są przyczynkiem wielu chorób. 
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Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo powiedział, że też dopowie, że też poprzez 
te szczepienia dbamy o to, żeby firmy farmaceutyczne na powikłaniach też zysków dużych 
nie miały. Pan wójt powiedział, że musimy wypośrodkować to. 

Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo powiedział, że tym bardziej, 
że szczepienia będą po konsultacji z lekarzem. To nie jest tak, że kto chce, to sobie przyjdzie                       
i weźmie sobie szczepionkę na własną rękę. 

Pan Radny Henryk Ignatowicz powiedział, że tylko słowo dopowie, bo musi być sobą do 
końca. Pan Radny powiedział, że lepiej gdyby osoba przygotowana zawodowo i znająca się 
na chorobach decydowała komu przepisać tę szczepionkę, a nie my tu obligatoryjnie 
będziemy decydować jaką grupę wiekową zaszczepić. 

Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie przyjęcia Programu profilaktyki 
szczepień ochronnych przeciwko grypie dla mieszkańców Gminy Darłowo po 65 roku życia 
na lata 2017-2020:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
11 głosami za, przy  
1 głosie przeciw i  
0 głosach wstrzymujących 
podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia Programu profilaktyki szczepień ochronnych 
przeciwko grypie dla mieszkańców Gminy Darłowo po 65 roku życia na lata 2017-2020. 
/Uchwała Nr XXXI.270.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawie przyjęcia Programu profilaktyki szczepień 
ochronnych przeciwko grypie dla mieszkańców Gminy Darłowo po 65 roku życia na lata 2017-2020 stanowi 
załącznik nr 15 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
 
Ad. 10.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie Spółki 
Gminny Zakład Gospodarki Komunalnej Sp. z o. o. z siedzibą w Krupach.  
Druk Nr 2/2017XXXI 
/projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie Spółki Gminny Zakład Gospodarki Komunalnej 
Sp. z o. o. z siedzibą w Krupach stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                             
z uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że ponieważ w czerwcu ubiegłego roku powołaliśmy 
nową spółkę Gminny Zakład Użyteczności Publicznej, który został przekształcony z naszej 
jednostki i który spełnia wszystkie warunki i już zajmuje się odbiorem śmieci, dlatego spółkę, 
które powstała tylko i wyłącznie po to, aby sprostać wymogom ustawy i która nie posiada 
żadnego majątku zamykamy. To są ci sami pracownicy. Przeszli do nowej spółki. Ten sam 
sprzęt. Także tu nic nie zostaje zmienione, aczkolwiek tamta spółka nie posiadała żadnego 
majątku i niezasadne było jej rozwijanie. 
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Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie Spółki Gminny Zakład Gospodarki 
Komunalnej Sp. z o. o. z siedzibą w Krupach stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu/ 
Radny Dariusz Bańczewski Wiceprzewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie Spółki Gminny Zakład Gospodarki 
Komunalnej Sp. z o. o. z siedzibą w Krupach stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Sławomir Dobrzański Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia  
przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Prawa w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie Spółki Gminny Zakład Gospodarki 
Komunalnej Sp. z o. o. z siedzibą w Krupach stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie Spółki 
Gminny Zakład Gospodarki Komunalnej Sp. z o. o. z siedzibą w Krupach:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie Spółki Gminny Zakład 
Gospodarki Komunalnej Sp. z o. o. z siedzibą w Krupach. 
/Uchwała Nr XXXI.271.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na rozwiązanie Spółki Gminny 
Zakład Gospodarki Komunalnej Sp. z o. o. z siedzibą w Krupach stanowi załącznik nr 20 do niniejszego 
protokołu/ 
Na tym punkt zakończono. 
 
 
 
 
Ad. 11.  
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem Gminy Darłowo na lata 2017-2021. Druk Nr 3/2017XXXI 
/projekt uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem 
Gminy Darłowo na lata 2017-2021 stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                             
z uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że ten druk na komisji wczoraj był omawiany także 
dokładnie. Gminę zobowiązuje ustawa o ochronie praw lokatorów a także kodeks cywilny. 
Uchwalamy taki plan gospodarowania mieniem komunalnym na lata 2017-2021. Program był 
wczoraj dokładnie omawiany, opisuje jakie zasoby są w jakich lokalach. Także tu radni zostali 
zapoznani z tym. Natomiast sprawą pana Kazimierza osobno się zajmiemy, gdyż ona nie 
dotyczy tego planu. 
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Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 
zasobem Gminy Darłowo na lata 2017-2021 stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Dariusz Bańczewski Wiceprzewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym 
zasobem Gminy Darłowo na lata 2017-2021 stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie uchwalenia wieloletniego programu 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Darłowo na lata 2017-2021:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniego programu gospodarowania 
mieszkaniowym zasobem Gminy Darłowo na lata 2017-2021.  
/Uchwała Nr XXXI.272.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawie uchwalenia wieloletniego programu 
gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Darłowo na lata 2017-2021 stanowi załącznik nr 24 do 
niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 12.  
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. Druk Nr 4/2017XXXI 
/projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo 
stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                             
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że uchwała była także przedstawiona na wczorajszej 
komisji. Chodzi o sprzedaż dla dotychczasowego najemcy nieruchomości zabudowanej na 
działce 162/3 obręb Jeżyce. Właśnie to jest jedna z naszych nieruchomości komunalnych, 
których niestety stan, który przedstawia, no w żaden sposób nie zachęca do pozostawienia                   
w zasobie, wręcz przeciwnie, do jej sprzedania. 

 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu/ 
 



Strona 20 z 38 
 

Radny Dariusz Bańczewski Wiceprzewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo: 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
11 głosami za, przy  
1 głosie przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie. 
/Uchwała Nr XXXI.273.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 13.  
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. Druk Nr 5/2017XXXI 
/projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo 
stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                             
z uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że projekt uchwały także był omawiany wczoraj na 
komisjach. Chodzi o część działki oznaczonej numerem 83 w miejscowości Bobolin. Cała 
działka ma 500 m2. Sprzedalibyśmy - jeżeli będzie taka pozytywna uchwała rady i zgoda - 
część działki, która przylega do dotychczasowej nieruchomości na powiększenie/polepszenie 
warunków, która jest częścią budowlaną a nie jest częścią drogową. Część drogową 
zostawiamy gminie, gdyż tam według planu leci droga. W sumie będzie to około 200 m2 
sprzedane - jeżeli się rada zgodzi - na wniosek właścicieli działki przyległej. 

 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Dariusz Bańczewski Wiceprzewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu/ 
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Radny Michał Górski Wiceprzewodniczący Komisji Uzdrowiskowej przedstawił pozytywną 
opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 
 
Radny pan Michał Górski zapytał pana wójta, czy pomimo tego, że to jest niewielki 
kawałek to proponuje pan jednak formę bezprzetargową na polepszenie warunków w takiej 
formie? 

Pan Wójt odpowiedział, że w żaden inny sposób tej działki się nie da zagospodarować, ona 
będzie bardzo wąska i w sposób bezpośredni styka się z tamą nieruchomością, takze taka 
propozycja została przedstawiona. 

Nikt więcej głosu nie zabrał.   

Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo: 
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie. 
/Uchwała Nr XXXI.274.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 14.  
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo. Druk Nr 6/2017XXXI 
/projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                             
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że rozmawialiśmy o tym projekcie także na 
wczorajszej komisji. jest to działka 156/4, prawie 16 arów, chodzi o działkę, która znajduje 
się przed blokami w Kowalewicach. Chcielibyśmy ją wydzierżawić mieszkańcom na działki i 
ogródki. Tak w ten sposób to użytkują, ale robią to nieformalnie i chcielibyśmy żeby to było 
w sposób formalny i zgodny z prawem. 

 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo stanowi załącznik  nr 35 do niniejszego protokołu/ 
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Radny Dariusz Bańczewski Wiceprzewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie. 
/Uchwała Nr XXXI.275.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie 
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Pan Przewodniczący ogłosił 5-minutową przerwę. 

Po przerwie pan Przewodniczący stwierdził kworum 11 radnych. 

Nie było Justyny Osses. 

 
 
 
Ad. 15.  
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. Druk Nr 7/2017XXXI 
/projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wynajem nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo 
stanowi załącznik nr 38 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                           
z uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że chodzi o wynajem do 30.12.2025 nieruchomości, 
która obecnie jest wynajmowana. Nazwa się zmienia podmiotu ale i pod urządzenia 
telekomunikacyjne. Obecnie Telekomunikacja wynajmuje, a ma wynajmować Orange Polska. 
Umowa kończy się w sierpniu. Pan wójt zwraca się do rady z prośbą o przedłużenie umowy      
w Jeżycach. 

 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na wynajem nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Darłowo stanowi załącznik nr 39 do niniejszego protokołu/ 
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Radny Dariusz Bańczewski Wiceprzewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na wynajem nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Darłowo stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu/  
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na wynajem  
nieruchomości stanowiącej własność Gminy Darłowo:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
11 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na wynajem nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Darłowo. 
/Uchwała Nr XXXI.276.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na wynajem nieruchomości 
stanowiącej własność Gminy Darłowo załącznik nr 41 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 16.  
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości.  
Druk Nr 8/2017XXXI 
/projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości stanowi załącznik nr 42 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że chodzi o nabycie nieruchomości pod przystanek 
autobusowy w miejscowości Wiekowo, jest to obręb ewidencyjny Wiekowice. To jest część 
działki 493/1 około 60 m2. Użytkujemy przystanek, który nie jest na naszym terenie i tu 
zaczynamy naprawiać prawnie te zaległości. 

 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości stanowi załącznik  nr 43 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Radny Dariusz Bańczewski Wiceprzewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości stanowi załącznik nr 44 do 
niniejszego protokołu/  
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
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Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na nabycie 
nieruchomości:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
11 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 
/Uchwała Nr XXXI.277.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości 
stanowi załącznik nr 45 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 17.  
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu.                         
Druk Nr 9/2017XXXI 
/projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik nr 46 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem. Pan Wójt powiedział, że z wnioskiem zwróciła się Energa-Operator S.A., 
która kładła kabel przy bloku na Cisowie tym dolnym na działce nr 604/9 i zwróciła się                             
o określenie służebności. Ta służebność zostanie zapłacona jednorazowo i będzie obejmowała 
okres 30 lat. 
 
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik  
nr 47 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Dariusz Bańczewski Wiceprzewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik 
nr 48 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 
służebności przesyłu:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
11 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymującym  
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podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu. 
/Uchwała Nr XXXI.278.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu stanowi załącznik nr 49 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 18.  
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu.                         
Druk Nr 10/2017XXXI 
/projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik nr 50 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że tu jest podobna sprawa, tylko, że nie Energa, ale 
Polska Spółka Gazownicza, która kładła gazociąg na działkach w obrębie Dąbki, zwróciła się 
z wnioskiem o ustanowienie służebności. Służebność tu także na 30 lat jednorazowo będzie 
pobrana jeżeli będzie zgoda rady. 

 

(Radna pani Justyna Osses przyszła na salę obrad) 

 
 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik  
nr 51 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Dariusz Bańczewski Wiceprzewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi załącznik 
nr 52 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Michał Górski Wiceprzewodniczący Komisji Uzdrowiskowej przedstawił pozytywną 
opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu stanowi 
załącznik nr 53 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 
służebności przesyłu:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymującym  
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podjęła uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności przesyłu. 
/Uchwała Nr XXXI.279.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności 
przesyłu stanowi załącznik nr 54 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 19.  
Podjęcie uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i 
gimnazjów do nowego ustroju szkolnego. Druk Nr 11/2017XXXI 
/projekt uchwały w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju 
szkolnego stanowi załącznik nr 55 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem Pan Wójt powiedział, że jest to uchwała, którą także wczoraj omawialiśmy 
na komisji i ona budziła także wiele kontrowersji. Pan Wójt powiedział, że przedstawia 
uchwałę z obwodami szkól publicznych, które to obwody są jednakowe jak obecnie, 
aczkolwiek szkoły publiczne zmieniają nazwę. Już nie będzie zespołów szkół. Będą szkoły 
podstawowe. Jest to taka uchwała intencyjna, która w pierwszej kolejności powinna być i 
będzie opiniowana przez Kuratora Oświaty. Powodem przyjęcia tej uchwały jest zmiana 
ustawy o systemie oświaty z 14 grudnia 2016 roku. pan wójt tu apelował do radnych, żeby tę 
uchwałę przegłosować, aczkolwiek osobiście uważa, że system oświaty - chociaż nie jest 
oświatowcem a jest  urzędnikiem - powinien dbać o finanse gminy, ale jednak zmiana na 
szkoły podstawowe będzie miała negatywny skutek na finanse gminy, bo zniknie nam jedna 
klasa, we wszystkich szkołach jest to do 90 do 110 dzieci mniej. Za tym będzie szła 
subwencja, więc gmina będzie musiała dopłacić więcej do szkół. Z drugiej strony ilość węgla, 
energii, opału, a także innych czynników tych także zatrudnieniowych może się nie 
zmniejszyć, jak na przykład tych opiekunek w tych autobusach i kierowców, bo to się nie 
zmniejszy, a więc koszty funkcjonowania tych placówek będą większe. Pan Wójt powiedział, 
że nie tylko przyniesie to negatywny skutek dla finansów publicznych dla naszych szkół, dla 
naszych finansów gminy, ale także dla rodziców, bo sobie zdajemy sprawę, że dzieci 
wcześniej pójdą do liceum, że będą musiały dojeżdżać. Teraz mają za darmo, a będą musieli 
rodzice te dojazdy finansować. Z drugiej strony wiemy, że niejednokrotnie tego dowozu nie 
ma. Nawet z Kowalewic do szkól ponadgimnazjalnych do Darłowa, czy do Sławna. To budzi 
wiele takich kontrowersji. Pan Wójt pyta czy zmiana samych szkół spowoduje, że dzieci będą 
się lepiej uczyły? Pan Wójt powiedział, że może wystarczyło tylko zmienić samą podstawę 
programową i systemy nauczania. Ale myśli, że są mądrzejsi od nas, którzy sią znają na tym. 
Pan wójt powiedział, że jest tylko wójtem i też ma dzieci w szkole i też go obejmie ta 
reforma, ale nic nie widzi pozytywnego w tej zmianie. Bardziej by się przyczynił, żeby tu 
kwestia organizacyjna i podstawy programowej się zmieniła, żeby te dzieci lepiej się uczyły, 
żeby ta wiedza była chłonięta w inny sposób. Pan Wójt powiedział, że też uważa, że wpłynie 
to w jakiś sposób na zatrudnienie nauczycieli w szkołach, bo na pewno liczba godzin się 
zmniejszy. A jednocześnie  jeżeli będziemy dalej dopłacać dużo do szkół publicznych to dużo 
trafi do szkół społecznych, bo nie dość, że dzieci u nich też będzie mniej, to jednocześnie 
jeżeli będzie starczało pieniędzy no to też będziemy musieli pomyśleć                              o 
finasowaniu bo finansujemy ponad normy na które nas stać. A nie wiadomo, czy w 
przyszłości tak będzie. Mam nadzieję, że się to nie zmieni, ale to rożnie może być. pan Wójt 
prosi rade                    o przegłosowanie tej uchwały ponieważ tu nie robiłby problemów, gdyż 
to jest wymóg ustawowy, aczkolwiek twierdzi, że reforma oświaty powinna się zacząć od 
podstawy programowej a nie od zmiany nazwy szkół. 
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Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 
ustroju szkolnego stanowi załącznik nr 56 do niniejszego protokołu/  

Pan Przewodniczący poinformował rade o tym, że Komisja Oświaty i Kultury Fizycznej 
przyjęła do wiadomości przedmiotowy projekt uchwały, ponieważ na komisji nie było 
kworum i radni nie mogli opiniować w głosowaniu.  
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 
 
Radny pan Waldemar Bonk powiedział, że uważa, że reforma, która nas czeka jest już 
właściwie nieuchronna i trudno jest chyba do końca nazwać ją reformą. Pan radny powiedział, 
że ma również syna w gimnazjum, czyli jest ostatnim rocznikiem, który będzie to gimnazjum 
kończył i ma także wnuka w klasie szóstej, który będzie równo z nim kończył szkołę 
podstawową. Pan radny powiedział, że myśli, że wyrodzi to bardzo wiele problemów i dla 
rodziców i dla tego pokolenia dzieci. Pan Radny powiedział, że w związku z tym będzie się 
wstrzymywał od głosu i myśli, że nad pozostałymi uchwałami dotyczącymi oświaty i tego 
nowego sposobu nauczania dzieci jego opinia również będzie taka sama. 

Radny Pan Michał Górski powiedział, że oczywiście się przychyla tutaj do obaw, które 
wystosował pan wójt i one są bardzo prawdopodobne, że tak powstaną, natomiast też 
przychyliłby się do wypowiedzi pana dyrektora, który był obecny tutaj wczoraj na komisji, 
który mówił, że reforma spowoduje tutaj poprawę szkolnictwa średniego, którego my tutaj 
oczywiście nie obejmujemy, bo w naszej gminie nie mamy takich szkół. Natomiast da jakiś 
pozytywny efekt na kształcenie dzieci i młodzieży, która później będzie szła na studia. 

Pan Przewodniczący zamknął dyskusję 
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie projektu dostosowania sieci szkół 
podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
9 głosami za, przy  
2 głosach przeciw i  
1 głosie wstrzymującym  
podjęła uchwałę w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych i 
gimnazjów do nowego ustroju szkolnego.  
/Uchwała Nr XXXI.280.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawie projektu dostosowania sieci szkół podstawowych 
i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego stanowi załącznik nr 57 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 20.  
Podjęcie uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa.  
Druk Nr 12/2017XXXI 
/projekt uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa stanowi załącznik nr 58 do niniejszego 
protokołu/ 
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Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że może przytoczy jedno uzasadnienie do tych 
wszystkich uchwał, bo nie będziemy się powtarzać. Krótko mówiąc nie odnosimy się do 
zastrzeżeń planu, chociaż tu radni uczestniczyli w spotkaniu z planistami i wiedzą i zostali 
powiadomieni o tym, co by było, bo planiści mówili, że jak dobrze, że jest plan z 2005 roku, 
bo w sumie on na terenach, na których stoją wiatraki i ich dziesięciokrotność, daje możliwość 
ludziom dalej budowania się i zagospodarowania działek, które są obecnie budowlane. Pan 
wójt powiedział, że sobie nie wyobraża jakby nie było teraz tego planu i byśmy musieli 
wydawać warunki zabudowy i tereny w dużej mierze gminy ludzie nie mogliby konsumować 
pod budowlankę, którą mimo wszystko taką możliwość obecną mają w przypadku kiedy ta 
dziesięciokrotność wysokości turbiny jej nie ma. Także my uchylamy, czyli nie uwzględnia 
się tych wniosków złożonych a poszczególne osoby będzie przy każdym wymieniał przez 
kogo i na jakie uchwały, ponieważ interes we wniosku, który był złożony przez te osoby jest 
ogólny i nieprecyzyjny. Żeby jednak były rozpatrzone te osoby, to one powinny wskazać ten 
istniejący interes prawny lub uprawnienia jakie są z mocy, które dotyczą tej osoby i powinien 
on być realny i konkretny. Także nie wzywa się tu żadnego konkretnego przepisu prawa, 
dlatego my uznajemy te wezwania jako niezasadne. Pierwszą uchwałą, którą tutaj wójt 
przedstawia jest wezwanie pana Dariusza Górniaka na uchwałę Nr XXII/282/2005 Rady 
Gminy Darłowo z dnia 30 czerwca 2005 roku i uchwałę Nr XXI/290/2008 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 26 listopada 2008 roku. Chodzi o plan zagospodarowania przestrzennego. 

 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały za nieuwzględnieniem 
wezwania do usunięcia naruszenia prawa.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa stanowi załącznik nr 59 do 
niniejszego protokołu/  

Radny Dariusz Bańczewski Wiceprzewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa stanowi załącznik  nr 60 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji głos zabrali: 
 
Radny pan Henryk Ignatowicz powiedział, że oprócz aspektu prawnego jeżeli chodzi o te 
pierwsze zastrzeżenie jest tu takie sformułowanie "... oraz z faktem zagrożenia dla ptaków 
szponiastych: orlik krzykliwy...", który na naszym terenie nie występuje, do szponiastych 
został tutaj zaliczony bielik, kania ruda. Pan Radny powiedział, że nie wie dlaczego kania 
czarna nie jest oraz derkacz, który jest kurakiem. Pan radny powiedział, że dziwi go 
sformułowanie "szponiasty", bo jest leśnikiem i zna ptaki, ale o szponiastym gatunku nie 
słyszał. 

Pan wójt powiedział, że tu trzeba przyznać, że szczerze i uparcie, że pani Grażyna 
Marcinkowska uczestniczy w tym całym tym procesie i w jakiś sposób próbuje uzasadnić, ale 
widzimy, że ten interes prawny dotyczący tych uchwał jest na tyle błahy, że tych osób innych, 
które nawet nie zjawiają się, czy to na komisjach czy sesji, ale no i tu mamy nawet, że radny, 
który podpisywał się pomimo wszystko pod wnioskiem Stowarzyszenia, nie uczestniczył                         
w tym spotkaniu z planistami i nie zadawał pytań, nie uczestniczył w komisji i nie 
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uczestniczy teraz także w sesji której ten interes prawny dotyczy także tej uchwały, którą 
podpisywał.   

Radny Pan Henryk Ignatowicz powiedział, że szuka pewnie tego orlika krzykliwego. 

Pan Przewodniczący Rady przywołał pana radnego Henryka Ignatowicz do porządku.   

 
 
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia 
prawa:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za nieuwzględnieniem wezwania do usunięcia naruszenia prawa, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa. 
/Uchwała Nr XXXI.281.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa 
stanowi załącznik nr 61 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 21.  
Podjęcie uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa.  
Druk Nr 13/2017XXXI 
/projekt uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa stanowi załącznik nr 62 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że sprawa jest bardzo podobna. Identyczny był 
wniosek tylko podpisuje go inna osoba. Także wniosek się nie zmienia, tylko podpisują go 
inne osoby. Wniosek był pana Mirosława Śpiech na uchwałę Nr XXII/282/2005 Rady Gminy 
Darłowo                       z dnia 30 czerwca 2005 roku i uchwałę Nr XXI/288/2008 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 26 listopada 2008 roku. Uzasadnienie jest jednakowe podobnie jak 
poprzednio i było to omawiane dokładnie na komisjach. 

 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały za nieuwzględnieniem 
wezwania do usunięcia naruszenia prawa.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa stanowi załącznik nr 63 do 
niniejszego protokołu/  

Radny Dariusz Bańczewski Wiceprzewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa stanowi załącznik  nr 64 do 
niniejszego protokołu/ 
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Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia 
prawa:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za nieuwzględnieniem wezwania do usunięcia naruszenia prawa, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa. 
/Uchwała Nr XXXI.282.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa 
stanowi załącznik nr 65 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
 
Ad. 22.  
Podjęcie uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa.  
Druk Nr 14/2017XXXI 
/projekt uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa stanowi załącznik nr 66 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem.  Pan wójt powiedział, że wnioskodawca także był pan Mirosław Śpiech, 
który wzywa do usunięcia naruszenia prawa w uchwałach Nr XXII/282/2005 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 30 czerwca 2005 roku i uchwałę Nr XXI/287/2008 Rady Gminy Darłowo z 
dnia 26 listopada 2008 roku. Uzasadnienie takie same. 

 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały za nieuwzględnieniem 
wezwania do usunięcia naruszenia prawa.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa stanowi załącznik nr 67 do 
niniejszego protokołu/  

Radny Dariusz Bańczewski Wiceprzewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa stanowi załącznik  nr 68 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia 
prawa:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
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12 głosami za nieuwzględnieniem wezwania do usunięcia naruszenia prawa, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa. 
/Uchwała Nr XXXI.283.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa 
stanowi załącznik nr 69 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 23.  
Podjęcie uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa.  
Druk Nr 15/2017XXXI 
/projekt uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa stanowi załącznik nr 70 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem.  Pan wójt powiedział, że sprawa identyczna. Wnioskodawcą była pani 
Milena Surdel na uchwałę uchwałach Nr XXII/282/2005 Rady Gminy Darłowo z dnia 30 
czerwca 2005 roku i uchwałę Nr XXI/286/2008 Rady Gminy Darłowo z dnia 26 listopada 
2008 roku. Uzasadnienie takie same. 

 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały za nieuwzględnieniem 
wezwania do usunięcia naruszenia prawa.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa stanowi załącznik nr 71 do 
niniejszego protokołu/  

Radny Dariusz Bańczewski Wiceprzewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa stanowi załącznik  nr 72 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia 
prawa:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za nieuwzględnieniem wezwania do usunięcia naruszenia prawa, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa. 
/Uchwała Nr XXXI.284.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa 
stanowi załącznik nr 73 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
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Ad. 24.  
Podjęcie uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa.  
Druk Nr 16/2017XXXI 
/projekt uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa stanowi załącznik nr 74 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że sprawa jest inna, bo inne jest wezwanie, chociaż 
sprawa tych poprzednich jeszcze się później powtórzy. Państwo Szulc wezwali tu Radę 
Gminy do usunięcia naruszeń prawa wynikających z uchwały Nr XIX.158.2015 Rady Gminy 
Darłowo z dnia 19 lutego 2015 roku  w sprawie ryczałtowej opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi za rok od domku letniskowego lub innej nieruchomości 
wykorzystywanej na cele rekreacyjne i wypoczynkowe. Ci państwo mają nieruchomość w 
miejscowości Kopań, gdzie powstają nielegalne budynki i w jakiś sposób nawet ta legalność 
nie zwalnia ich od tej stawki ryczałtowej opłaty za gospodarowanie śmieciami. Wiemy ile 
gmina i dopłaca i zbiera śmieci żeby tamten teren w jakiś sposób uporządkować. Państwo 
Szulc zarzucili, że stawka została nieprecyzyjnie wyliczona i nie została poparta stosownymi 
wyliczeniami i dowodami. My stoimy na stanowisku, że stawka była dokładnie wyliczona i 
wynosi ona 170 zł za śmieci segregowane od domku rekreacyjnego za rok i 220 zł za śmieci 
niesegregowane. Pan wójt zwrócił się z prośbą do rady Gminy Darłowo o odrzucenie 
wezwania. 

 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały za nieuwzględnieniem 
wezwania do usunięcia naruszenia prawa.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa stanowi załącznik nr 75 do 
niniejszego protokołu/  

Radny Dariusz Bańczewski Wiceprzewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa stanowi załącznik  nr 76 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia 
prawa:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za nieuwzględnieniem wezwania do usunięcia naruszenia prawa, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa. 
/Uchwała Nr XXXI.285.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa 
stanowi załącznik nr 77 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
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Ad. 25.  
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Darłowo do Stowarzyszenia Gmin 
Uzdrowiskowych Rzeczypospolitej Polskiej. Druk Nr 17/2017XXXI 
/projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Darłowo do Stowarzyszenia Gmin Uzdrowiskowych 
Rzeczypospolitej Polskiej stanowi załącznik nr 78 do niniejszego protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem.  Pan wójt powiedział, że teraz się boi wyróżniać jakiekolwiek miejscowości 
bo to zaraz będzie, że któreś lubimy albo nie lubimy. Ale myśli, że na wniosek tu Komisji 
Uzdrowiskowej, przedsiębiorców, radnych ale i też nie ukrywa, że też podziela to bardzo, że 
powinniśmy przystąpić do tego Stowarzyszenia Gmin Uzdrowiskowych Rzeczypospolitej 
Polskiej. Jest to stowarzyszenie, które zrzesza gminy uzdrowiskowe w Polsce, które wydaje 
publikacje, organizuje konferencje. Pan wójt powiedział, że myśli, że już powinniśmy dawno 
w tym uczestniczyć. Stowarzyszenie także oferuje pomoc prawną w zakresie uzdrowisk,                           
a wiemy, że ostatnia kontrola NIK, gdzie wiemy, że Stowarzyszenie Gmin Uzdrowiskowych 
Rzeczypospolitej Polskiej wypowiadało się także w imieniu Uzdrowiska Dąbki chociaż nie 
jesteśmy jeszcze w tym stowarzyszeniu pozytywnie o tej kontroli, że to są jednak błędy jakby 
legislacji państwowej, że nie ma określonych przepisów, bo nie było ani jednego Uzdrowiska 
w Polsce, które by wszystkie te czynniki, które uzdrowisko musi spełniać spełniało. Pan wójt 
powiedział, że myśli, że jest tu pozytywny aspekt przystąpienia, nie tylko promocyjny, bo 
wydają publikacje, i jesteśmy promowani i uczestniczymy w konferencjach i możemy się też 
wiele rzeczy dowiedzieć, ale także żeby też mieć swój wkład i zaznaczać swoje problemy                        
i także istnieć i konkurować, bo naprawdę jako Uzdrowisko Dąbki jesteśmy bardzo dużą 
konkurencją dla innych uzdrowisk. 

 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie przystąpienia Gminy Darłowo do Stowarzyszenia Gmin Uzdrowiskowych 
Rzeczypospolitej Polskiej stanowi załącznik nr 79 do niniejszego protokołu/  

Radny Michał Górski Wiceprzewodniczący Komisji Uzdrowiskowej przedstawił pozytywną 
opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Uzdrowiskowej w sprawie przystąpienia Gminy Darłowo do Stowarzyszenia Gmin 
Uzdrowiskowych Rzeczypospolitej Polskiej stanowi załącznik nr 80 do niniejszego protokołu/ 
 
Radny Sławomir Dobrzański Przewodniczący Komisji Prawa, Opieki Społecznej i Zdrowia  
przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały.  
/Opinia Komisji Prawa w sprawie przystąpienia Gminy Darłowo do Stowarzyszenia Gmin Uzdrowiskowych 
Rzeczypospolitej Polskiej stanowi załącznik nr 81 do niniejszego protokołu/ 
 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
 
Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie przystąpienia Gminy Darłowo do 
Stowarzyszenia Gmin Uzdrowiskowych Rzeczypospolitej Polskiej:  
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Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie przystąpienia Gminy Darłowo do Stowarzyszenia Gmin 
Uzdrowiskowych Rzeczypospolitej Polskiej. 
/Uchwała Nr XXXI.286.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawie przystąpienia Gminy Darłowo do 
Stowarzyszenia Gmin Uzdrowiskowych Rzeczypospolitej Polskiej stanowi załącznik nr 82 do niniejszego 
protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 
Ad. 26.  
Podjęcie uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa.  
Druk Nr 18/2017XXXI 
/projekt uchwały w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa stanowi załącznik nr 83 do niniejszego 
protokołu/ 
 
Pan Radosław Głażewski Wójt Gminy Darłowo przedstawił projekt uchwały wraz                            
z uzasadnieniem. Pan wójt powiedział, że projekt pojawił się później bo wezwaliśmy 
Stowarzyszenie do uzupełnienia wniosku, bo pod Stowarzyszeniem podpisuje się pani 
Marcinkowska sama, jednak według KRS powinna to robić łącznie z inną osobą z Zarządu 
Stowarzyszenia. Stowarzyszenie uzupełniło wniosek i też przedstawiamy tą uchwałę na ten 
wniosek, który jest identyczny z poprzednimi  dotyczącymi wezwań do usunięcia naruszenia 
prawa w uchwałach Nr XXII/282/2005 Rady Gminy Darłowo z dnia 30 czerwca 2005 roku                     
i uchwałę Nr XXI/290/2008 Rady Gminy Darłowo z dnia 26 listopada 2008 roku. Chodzi                          
o plan przestrzennego zagospodarowania. Pan wójt powiedział, że już uzasadniał te wnioski. 
Pan wójt powiedział, że obecnie jesteśmy w trudnej sytuacji, bo musimy się przyznać 
państwu, że toczymy walkę z dwóch stron. Z jednej strony dusi nas stowarzyszenie i osoby, 
które nie tak do końca jest przekonany, że działają w imieniu stowarzyszenia a z drugiej 
strony wiatraki występują o te podatki. Nie jest to sytuacja dla nas komfortowa, aczkolwiek 
zmierzamy się ze wszystkim i idziemy dalej i nie patrzymy się na to wszystko bo mamy 
dosyć innych problemów, tak jak mamy też to już dzisiaj przedstawione, plaża i inne. 

 
Radny Piotr Szewczykowski Przewodniczący Komisji Gospodarki Gminnej, Finansów                       
i Budżetu przedstawił pozytywną opinię dotyczącą projektu uchwały za nieuwzględnieniem 
wezwania do usunięcia naruszenia prawa.  
/Opinia Komisji Budżetu w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa stanowi załącznik nr 84 do 
niniejszego protokołu/  

Radny Dariusz Bańczewski Wiceprzewodniczący Komisji Rolnictwa, Budownictwa, 
Gospodarki Komunalnej i Infrastruktury Technicznej przedstawił pozytywną opinię 
dotyczącą projektu uchwały wraz z autopoprawką.  
/Opinia Komisji Rolnictwa w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa stanowi załącznik  nr 85 do 
niniejszego protokołu/ 
 
Pan Przewodniczący otworzył dyskusję. 
W dyskusji nikt nie zabrał głosu.  
Pan Przewodniczący zamknął dyskusję.  
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Przystąpiono do głosowania nad uchwałą w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia 
prawa:  
Na podstawie wyników głosowania Pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy 
Darłowo  
12 głosami za nieuwzględnieniem wezwania do usunięcia naruszenia prawa, przy  
0 głosach przeciw i  
0 głosach wstrzymujących  
podjęła uchwałę w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa. 
/Uchwała Nr XXXI.287.2017 Rady Gminy Darłowo w sprawie wezwania do usunięcia naruszenia prawa 
stanowi załącznik nr 86 do niniejszego protokołu/ 
Na tym punkt zakończono.  
 
 
 

TABELA GŁOSOWANIA IMIENNEGO RADNYCH GMINY DARŁOWO  
w dniu 15 lutego 2017 roku na XXXI sesji VII kadencji Rady Gminy Darłowo 
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1. Dariusz Bańczewski Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
2. Waldemar Bonk Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z W Z Z Z Z Z Z Z 
3. Robert Ciszek  Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
4. Sławomir Dobrzański Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
5. Mirosław Gałuszkiewicz (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) 
6. Michał Górski  Z Z Z P Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
7. Grzegorz Hejno  Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
8. Henryk Ignatowicz P Z Z Z Z Z Z Z Z Z P Z Z Z Z Z Z Z 
9. Wiesław Moskwa Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
10. Henryk Noworolnik (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) 
11. Justyna Osses Z Z Z Z Z Z (-) (-) (-) Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
12. Łukasz Robak  Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
13 Edmund Surdel (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) (-) 
14. Piotr Szewczykowski Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z P Z Z Z Z Z Z Z 
15. Antoni Szynkowski Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z Z 
Za                                         (Z) 11 12 12 11 12 12 11 11 11 12 9 12 12 12 12 12 12 12 
Przeciw                                (P) 1 0 0 1 0 0 0 0 0 0 2 0 0 0 0 0 0 0 
Wstrzymujący się                (W) 0 0 0 0 0 0 0 0 0 0 1 0 0 0 0 0 0 0 
Nieobecny                            (-) 3 3 3 3 3 3 4 4 4 3 3 3 3 3 3 3 3 3 

 
Ad. 27.  
Wolne wnioski i zapytania. 
 
Pan Przewodniczący Grzegorz Hejno zapytał czy ktoś chciałby zabrać głos. 
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W tym punkcie głos zabrali: 

Pan wójt bardzo serdecznie przeprosił, że ogólnie ta sytuacja jaka była w ostatnim tygodniu                
i mógł być dla kogoś być troszeczkę mniej uprzejmy. za to przeprasza. Pan Wójt 
poinformował, że jutro jest jeszcze w pracy i przez tydzień go nie będzie i zastępowała będzie 
go godnie Pani Anna Szynkowska-Borkowska. Pan wójt wyjeżdża na urlop. Też chciałby 
spędzić tydzień ferii z dziećmi. Za dzisiejszą sesję przeprasza, że przyspieszał, ale jest 
ceremonia pogrzebowa                           i będzie musiał w niej uczestniczyć. 

Radny pan Henryk Ignatowicz powiedział tutaj został przywołany do porządku przez pana 
Przewodniczącego i chciałby teraz z pełną odpowiedzialnością stwierdzić, że jego intencją 
nigdy nie jest obrażanie kogokolwiek. Radny powiedział, że z racji wieku nie potrafi tylko 
pozostać obojętny czasami na głupotę. 

Pan Przewodniczący przyjął komentarz. 

Radny pan Piotr Szewczykowski powiedział, że chciałby się tylko odnieść do wypowiedzi 
pana z rady sołeckiej z wicia, którego już tutaj nie ma na sesji. Pan radny krótko powiedział, 
że on jako członek rady sołeckiej nie wie, że sołtys ma zabiegać czy pieniążki są już 
uruchomione, i co ma być robione za te pieniążki, tylko radny i przewodniczący i wójt? A 
następna sprawa to my chyba z przewodniczącym i wójtem pojedziemy i im tę plażę sami 
posprzątamy bo jak oni sobie nie radzą sami, no to ... 

Radny Michał Górski powiedział, że samo powiedzieli, że chcą posprzątać. 

Radny pan Piotr Szewczykowski powiedział, że nie. Oni sami  nie sprzątają, tylko idą na 
plażę i robią po jednym zdjęciu i wstawiają w internet i jest problem i pokazują jak sprzątają. 
Dlatego mają problem, że są kamienie na plaży i nikt nie przyjedzie do nich. Pan radny 
powiedział, że jeżeli się zdjęcia wstawia celowo i wyprowadza się z wózkiem 
niepełnosprawnego i się pokazuje jaka plaża jest niedobra i gmina nie dba o to, bo no to ... 

Pan Przewodniczący powiedział, że widzi dużo sprzeczności w tym co ci ludzie robią, 
ponieważ jedno zdjęcie w tym samym dniu pokazuje piękną plażę wiciowską, a następnego 
dnia albo w tym samym dniu pokazane jest jakieś brudne miejsce. Pan Przewodniczący 
powiedział, że tak się zastanawia o co tu chodzi. Które zdjęcie jest rzeczywistością. 

Pan Wójt powiedział, że de facto jeżeli jeździmy na zebrania i był pan dyrektor urzędu 
Morskiego co może potwierdzić radny i pracownicy urzędu, w jakich sytuacjach zostaliśmy 
postawieni łącznie z dyrektorem Urzędu Morskiego na tych zebraniach. Sami ci pracownicy 
Urzędu Morskiego nawet tu jeszcze wczoraj wspominali, że jeszcze na takim zebraniu 
wcześniej nie byli. Wszystkim się dostało. Pan wójt powiedział, że nie jego winą jest, że robi 
się ładne zdjęcia plaż, później ludzie przyjeżdżają i są zaskoczeni. Pan wójt powiedział, że nie 
jego winą jest, że morze zabrało plażę. Przychodzą ludzie z Kopań i proszą by robić im też 
plażę, bo oni też mają turystów. Pan wójt mówi, że są większe ośrodki  jak  Wicie i w Wiciu 
jest pięknie. W Wiciu mają ludzie zawsze pretensje. My już naprawdę nie potrafimy jakby 
zaspokoić wszystkich tych potrzeb. Także apelowaliśmy już w tamtym roku do Wicia, bo jest 
ta duża inwestycja i my nie uciekamy od tych dużych inwestycji. W tym roku robimy dalej 
jedną ulicę, położymy kawałek sieci kanalizacyjnej, odbudujemy te przejście na plażę. Pan 
Wójt powiedział, że tylko nie rozumiem dlaczego my jesteśmy wiecznie spostrzegani jako ci 
wrogowie. 

Pani Ewa Dziemieszonek Sołtys Ruska powiedziała, żebyście więcej robili. 
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Pan Wójt zapytał czy to jest taka metoda zastraszania? 

Pan Przewodniczący powiedział, że to pismo jest całkowicie niesprawiedliwe. 

Pan wójt powiedział, że tyle co my rozmawiamy i tu z radnym i przewodniczącym jeździmy 
do urzędu morskiego i prosimy no to, też nie może przeznaczyć środków budżetowych na 
zadania, których nie może realizować gmina. Pan wójt powiedział, że są też inne 
miejscowości, które też potrzebują. 

Pan Ewa Dziemieszonek powiedziała, że siedzą cierpliwie i czekają na swoją kolej. 

Radny pan Henryk Ignatowicz powiedział, że mamy przecież Stowarzyszenie na Rzecz 
Mieszkańców Gminy Darłowo, może oni by się tym zajęli? 

Pan Przewodniczący powiedział, żeby przejść do rzeczy. 

Pan Wójt powiedział, że dlatego zawsze prosi i jak są zebrania w Wiciu, żeby uczestniczyli                 
w zebraniach wiejskich radni i pracownicy urzędu bo naprawdę wszyscy później mają obraz 
całej sytuacji jak jesteśmy postawieni i tu pan wójt powiedział wprost - całej sytuacji 
wyreżyserowanej. 

Radny pan Piotr Szewczykowski powiedział, że trzy osoby były tylko. 

Radny pan Michał Górski powiedział, że chciał zabierać głosu na koniec, natomiast bardzo 
mu się nie podoba jakby dążenie rozmowy do jakiś takich małych, drobnych złośliwości, 
które na przykład pan zastępca wypowiada. Pan Michał Górski powiedział, że jest osobiście 
przeciwnikiem takiej działalności jaką pani Grażyna robi, bo robi ją źle i tutaj zgadza się                           
z panem radca prawnym i panem wójtem. Natomiast ma ona do tego prawo i ma prawo nie 
wiedzieć jak to się robi. Pan radny Michał Górski życzył wszystkim koleżankom i kolegom 
radnym trochę gruboskórności i dystansu do tego co robią mieszkańcy, bo można się nie 
zgadzać i naszą wolą powinno być tłumaczenie tym ludziom aż do skutku jak powinni 
działać. Bo czasami ci ludzie potrzebują ludzie potrzebują po prostu pomocy i rozmowy. 

Pan wójt powiedział, że szanuje panią Grażynę za ten upór. Pracownicy  urzędu są ciągani po 
prokuraturach i to jest błąd, że radni będą rozpatrywać i myśleć o decyzjach, które było iks lat 
temu. Na ten temat były kontrole NIK, który pozytywnie rozpatrzył te decyzje i były one 
poprawnie zrobione. jest w sądzie decyzja. Jesteśmy tylko ludźmi. Czasami się znajdzie 
drobny błąd, wynikający nawet nie z jakiegoś charakteru celowości tego pracownika. Pan 
wójt powtórzył, że tutaj panią Grażynę szanuje bo jest bardzo uparta w swoich działaniach, 
aczkolwiek te pozostałe osoby, które pisały, uważa, że to są osoby z przypadku, które nawet 
nie widzą wiatraka z domu a podpisują się pod wnioskiem. Pan wójt zapytał dlaczego 
zorganizował spotkanie na temat planu nie z wójtem, tylko z firmą, która bardzo szczegółowo 
omawiała te nasze studium i jakie mogą być zagrożenia dla radnych. Pan wójt powiedział, że 
nie po to, żeby to usłyszał, bo on już to słyszał. Lecz po to, żeby radni wiedzieli to i między 
innymi zrobił to dla pana Edmunda, którego bardzo lubi. Pan wójt powiedział, że tu też się nie 
zgadza akurat                    z tym, że podpisuje się pod tym, bo nie wie, czy do końca, no może 
jest przekonany o wezwaniu, ale mógłby uczestniczyć i posłuchać co niesie to jakby ten plan 
z 2005 roku został uchylony. 

Pan Przewodniczący powiedział, że może tutaj jakieś nieporozumienie, bo tutaj radnemu 
chodziło o to, że to jest stowarzyszenie działające na rzecz mieszkańców Gminy Darłowo. 
Pan Przewodniczący powiedział, że to nie była jakaś złośliwość. 
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Radny pan Henryk Ignatowicz powiedział, że rademu Michałowi chodziło o to, że 
stwierdziłem, że pan radny Surdel, domniemałem, że poszukuje orlika krzykliwego. Pan 
radny Henryk Ignatowicz zapytał czy to jest naganne zachowanie, że się szuka jakiegoś 
ptaka? Pan radny powiedział, że nie stwierdził, że radny szuka, lecz domniemywał, że może 
szuka. to nie jest nic nagannego. 

Pan Przewodniczący powiedział, żeby nie kontynuować już tego tematu. 

Radny pan Łukasz Robak powiedział, że nie każdy radny zna się tak na ptakach jak tutaj 
kolega radny.   

Nikt więcej głosu nie zabrał w tym punkcie.  
 
Na tym punkt zakończono.  

 
 
 
Ad. 28.  
Zakończenie sesji. 
Wobec wyczerpania tematów ustalonego porządku obrad XXXI sesji VII kadencji Rady 
Gminy Darłowo – Pan Grzegorz Hejno Przewodniczący Rady Gminy Darłowo zamknął 
obrady                         o godzinie 1403 w dniu 15 lutego 2017 roku. 
/Dokładny przebieg sesji znajduje się w stenogramie sesji/ 
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